
Bijlage 1: Toelichting op uitgangspunten motie ‘aandacht voor ondernemers’.  

 

Hierbij geven we een toelichting op de uitgangspunten waarop de motie ‘aandacht voor 

ondernemers’ is gebaseerd. 

 

De gemeenteraadsfracties die de motie hebben ingediend stellen: 

 

Constaterende dat:  

1. de reclame belasting, die ten goede komt aan de twee ondernemersverenigingen, in 2022 

vanwege gebrek aan menskracht en/of prioriteit veel te laat is geïnd door de Gemeente Renkum;  

 

Ad 1. Het was in de afgelopen jaren gebruikelijk om de reclamebelasting in het eerste kwartaal van 

het belastingjaar te innen. In verband met onder andere personele wijzigingen en de prioritering op 

het gebied van ondersteuning aan ondernemers tijdens de coronacrisis, heeft deze inning niet in 

het eerste kwartaal van 2022 plaatsgevonden. Hierover is afstemming geweest met de 

ondernemers(verenigingen) en het economisch platform. Toegezegd was dat de inning voor het 

einde van het jaar (2022) zou plaatsvinden. De ondernemers waren hiervan op de hoogte. De 

belasting is binnen het betreffende belastingjaar geïnd.  

 

2. er door de gemeente daarom een voorschot is uitbetaald aan de ondernemersverenigingen;  

 

Ad 2. Met de invoering van de reclamebelasting (2017 in Oosterbeek, 2018 in Renkum) is 

afgesproken dat er altijd een voorschot wordt betaald aan de ondernemersverenigingen. Dit is 

destijds ook besproken met de gemeenteraad. 

Op 1 januari van het belastingjaar wordt vastgesteld wie en dus hoeveel belastingplichtigen er zijn. 

Op basis daarvan wordt het subsidiebedrag bepaald en wordt de subsidie door de 

ondernemersverenigingen aangevraagd. De gemeente keert deze subsidie in 3 termijnen uit aan de 

ondernemersverenigingen. Deze uitbetaling vindt meestal plaats in de maanden maart, juli en okt.  

 

3. zowel het niet op tijd factureren alsook de vooruitbetaling, niet conform de gemaakte afspraken 

zijn;  

 

Ad 3. Zie 1 en 2. 

 

4. het snel achter elkaar innen van de reclamebelasting (2022 en 2023) voor sommige 

ondernemers bijdraagt aan de liquiditeitsproblemen;  

 

Ad 4. Een belastingplicht geldt voor het hele belastingjaar. Ondernemers weten op 1 januari van 

het betreffende belastingjaar dat ze belastingplichtig zijn en ermee rekening dienen te houden dat 

dit bedrag dat jaar betaald moet worden. Het later innen van de reclamebelasting is 

gecommuniceerd met de ondernemersverenigingen. We hebben geen signalen ontvangen dat dit 

nadelig is voor ondernemers. Daarbij hebben we in het economisch platform aangegeven om in 

overleg met de betreffende ondernemersverenigingen te bepalen of de inning in 2023 in het eerste 

kwartaal of later plaats zal vinden indien ondernemers dat prettiger vinden.  

 

5. in 2022 ondernemers zijn opgehouden, verhuisd of zijn gestart en dat dit tot vragen en 

problemen bij de inning kan leiden;  

 



Ad 5. De peildatum voor het belastingjaar 2022 is 1 januari 2022. Elke ondernemer die op dat 

moment belastingplichtig is, moet reclamebelasting betalen, ook als een ondernemer in de 

maanden erna verhuist.  

Ondernemers die gestart zijn na 1 jan 2022 zijn niet belastingplichtig in 2022.  

De latere inning heeft dus geen invloed op ondernemers die na 1 januari zijn verhuisd of gestart. 

 

Bij faillissementen bestaat het risico dat er niet geïnd kan worden. Dit risico is er elk jaar.  

Gelet op het aantal faillissementen in het verleden (en het niet kunnen innen van de belasting)  

hebben we een inschatting gemaakt van de mogelijke gevolgen van een latere inning in 2022. Naar 

verwachting zou er bij maximaal 0 tot 2 ondernemers geen reclamebelasting meer kunnen worden 

geïnd vanwege faillissement in het 3e of 4e kwartaal (een bedrag van max. €700,-). We hadden 

hierover al afspraken gemaakt met de ondernemersverenigingen indien deze situatie zich zou 

voordoen (zie ook 6).  

 

6. niet duidelijk is wie, bij niet inbare vorderingen, verantwoordelijk is voor eventuele tekorten;  

 

Ad 6. Dit is vastgelegd bij de invoering van de reclamebelasting (vastgesteld door de 

gemeenteraad) en dus zowel voor de gemeente als de ondernemersverenigingen duidelijk: niet 

inbare bedragen worden in mindering gebracht op het subsidiebedrag voor de 

ondernemersverenigingen. 

Tijdens de coronacrisis hadden we met de ondernemersverenigingen afgesproken dat schrijnende 

gevallen, waarvoor het erg lastig is om de €350,- reclamebelasting te betalen, zich mochten 

melden bij een vertrouwenspersoon vanuit de betreffende ondernemersvereniging, die de situatie 

beoordeelde. De gemeente had vanuit het coronasteunpakket voor ondernemers een budget 

beschikbaar gesteld voor de ondernemersverenigingen om schrijnende gevallen tegemoet te 

komen. De belastingplicht bleef bestaan: de betreffende ondernemer diende wel belasting te 

betalen, maar kon het geld terug vragen aan de ondernemersvereniging indien deze had 

beoordeeld dat het om een ‘schrijnend geval’ ging. In 2021 heeft slechts een enkele ondernemer 

hier gebruik van gemaakt.   

Voor 2022 hebben we met de ondernemersverenigingen afgesproken dat, als er door de latere 

inning minder inkomsten zijn (vanwege een groter risico op faillissementen), dit betaald kan 

worden uit het resterende coronabudget voor schrijnende gevallen.  

  

7. diverse ondernemers het momenteel zwaar hebben door onder andere inflatie, energiekosten en 

terugbetaling van uitgestelde btw;  

 

Ad 7. Daar zijn we ons terdege van bewust. 

Door het ontstaan van een vacature in de tweede helft van 2022 en dus een sterke vermindering 

van beschikbare ambtelijke uren binnen het werkveld economie, moesten er keuzes gemaakt 

worden. We hebben ervoor gekozen om ondernemers zoveel mogelijk te ondersteunen en dit 

prioriteit te geven aan het innen van reclamebelasting. Het opstellen van een coronasteunpakket 

voor ondernemers, het ondersteunen en adviseren van individuele ondernemers, het verbeteren 

van processen m.b.t. ruimtelijke initiatieven (dus ook initiatieven van ondernemers), het 

verzelfstandigen van de week- en warenmarkten, het versterken van de samenwerking met het 

economisch platform en het opstellen van een energiesteunpakket zijn enkele voorbeelden waar 

wij in 2022 prioriteit aan hebben gegeven met als doel om onze ondernemers, juist in deze 

moeilijke tijden, te ondersteunen en faciliteren. 

 

 

 



Overwegende dat:  

8. de ondernemers in 2022 na covid-19, zo lijkt het, niet de aandacht hebben gekregen die ze 

mochten verwachten;  

 

Ad. 8 We zijn van mening dat we met de beschikbare capaciteit en middelen ons uiterste best 

hebben gedaan voor onze ondernemers. Binnen de bestaande mogelijkheden willen wij als 

gemeente zo goed mogelijk faciliteren en meedenken en vinden een goede samenwerking met 

ondernemers essentieel. 

Zowel tijdens de structurele gesprekken met het economisch platform, individuele gesprekken met 

ondernemers en ondernemersverenigingen, maar ook tijdens de bijeenkomsten ‘Horeca Live’ en de 

‘Dag van de ondernemer’ in november 2022, hebben we veel ondernemers gesproken, input 

gekregen, kunnen afstemmen en ook vaker te horen gekregen dat we een gemeente zijn die er 

voor haar ondernemers is. 

Uiteraard kan het altijd beter. Met de invulling van de vacature van accountmanager bedrijven per 

1 mei 2023 en het extra beschikbaar gestelde budget voor economie zullen we in 2023 onze 

dienstverlening naar ondernemers verder vergroten.  

 

9. ook de uitvoering van de motie energietoeslag ondernemers, behalve een informatiebrief, nog 

niet heeft geleid tot praktisch maatregelen en uitvoering ter ondersteuning van de Renkumse 

ondernemers in de energiecrisis;  

 

Ad. 9 Na indiening van de motie ‘energietoeslag ondernemers’ hebben we, o.a. samen met het 

economisch platform, het energiesteunpakket voor ondernemers vorm gegeven. Hierover is 

veelvuldig gecommuniceerd en afgestemd met ondernemers. Op 28 februari jl. hebben wij hierover 

een besluit genomen. De regeling is op 15 maart jl. van start gegaan.  

 

10. op de gemeentebegroting wel aantrekken van nieuw personeel is begroot, maar in dat jaar niet 

is gevonden en dat dit minder uitgaven betekent;  

 

Ad. 10 Dit betreft de invulling van de vacature voor accountmanager bedrijven/medewerker 

economische zaken, recreatie & toerisme. 

In de afgelopen 2 jaar was het verzelfstandigen van de week- en warenmarkten als project 

ondergebracht bij deze functie. Gelet op de omvang, gewenste voortgang en juridische aspecten 

van dit project, welke ook andere competenties vergt, is besloten om voor dit project tijdelijk 

personeel in te huren. 

Deze personeelskosten zijn betaald uit het budget voor de vacature van accountmanager 

bedrijven, welke hierdoor tijdelijk niet ingevuld werd.  

Dit heeft dus niet geleid tot minder uitgaven.  

 

11. de uitvoering van deze motie kan worden betaald door het niet betaalde salaris aan de 

bedrijvencontactfunctionaris, sinds zijn vertrek juli 2022.  

 

Ad. 11: zie ook 10. De veronderstelde bespaarde personeelskosten zijn ingezet voor de inhuur van 

personeel voor de verzelfstandiging van de week- en warenmarkten, een onderdeel van het 

werkveld economie.  

De uitvoering van de motie kan dus niet betaald worden uit dit budget.  

 

  



12. enige ruimhartigheid de gemeente siert 

 

Ad 12. We hopen met de (extra) steun die we in de afgelopen jaren aan ondernemers hebben 

gegeven blijk hebben getoond van ruimhartigheid. Voorbeelden hiervan zijn het coronasteunpakket 

en het energiesteunpakket maar bijvoorbeeld ook de bereidheid van de gemeente om de 

reclamebelasting te innen ten gunste van de ondernemers in Oosterbeek en Renkum.  

  



Bijlage 2: Schriftelijke reacties ondernemersverenigingen 

 

Na het vaststellen van de motie hebben we gesproken met een vertegenwoordiger van 

Ondernemend Oosterbeek, een vertegenwoordiger van Ondernemersvereniging Renkum Centrum 

en de voorzitter van het Economisch platform (tevens vertegenwoordiger van TOPinuwregio). 

We hebben hen gevraagd om ook schriftelijk een reactie te geven namens hun vereniging(en). 

 

Schriftelijke reactie overige ondernemersverenigingen/deelnemers economisch platform: 

TOPinuwregio, Unicum Heelsum, Winkelcentrum Doorwerth, Ondernemend Wolfheze, KHN 

(Renkum) 

 

Namens alle ondernemers uit de Gemeente Renkum die niet vallen onder de reclamebelasting, wil 

ik graag reageren op de recent aangenomen motie 'Aandacht voor ondernemers'. We verzoeken 

het college om deze motie naast zich neer te leggen en willen onze zorgen uiten over de mogelijke 

gevolgen van deze motie voor onze bedrijven. De kern van onze bezorgdheid is dat de motie alleen 

gericht is op de ondernemers in het winkelgebied van Renkum en Oosterbeek en geen rekening 

houdt met de belangen van andere ondernemers in de gemeente. Door de reclamebelasting van 

2023 niet meer in rekening te brengen bij de aangesloten ondernemers, komt ten laste van de 

portefeuille economie, die bestemd is voor alle ondernemers in de gemeente. Bovendien zijn er al 

meerdere compensatieregelingen beschikbaar voor de winkeliers in Renkum en Oosterbeek die niet 

kunnen voldoen aan de betalingsverplichting van de reclamebelasting. Wij vinden dat de gemeente 

geen onderscheid moet maken tussen ondernemersverenigingen. Dit kan ervoor zorgen dat de 

ondernemers niet gelijk worden behandeld. Daarnaast willen we graag nog een belangrijk punt 

onder de aandacht brengen met betrekking tot de 'reclame belasting'. Deze term kan verwarrend 

zijn, omdat het de indruk wekt dat het gaat om belastinginkomsten voor de gemeente. In 

werkelijkheid int de gemeente slechts de contributie van de winkeliers in de dorpskernen van 

Renkum & Oosterbeek en geeft deze vervolgens 1 op 1 door aan de vereniging. Het niet innen en 

wel uitbetalen aan de verenigingen van Renkum Centrum en Oosterbeek is dus ongelijke 

behandeling van de verschillende ondernemers binnen de Gemeente Renkum. We begrijpen dat de 

ondernemers in Renkum en Oosterbeek steun nodig kunnen hebben na de gevolgen van de COVID-

19 pandemie. Echter, we denken dat het beter is om gericht te zoeken naar oplossingen die alle 

ondernemers in de gemeente kunnen ondersteunen die dit nodig hebben. We adviseren om de 

portefeuille economie op een evenwichtige manier te verdelen, zodat alle ondernemers in de 

gemeente hiervan kunnen profiteren. We hopen dat u onze bezorgdheid serieus neemt en de 

aangenomen motie naast u neer legt.  

 

Schriftelijke reactie Ondernemend Oosterbeek 

 

Als bestuur van Ondernemend Oosterbeek kunnen wij niet tegen de motie zijn betreffende de 

kwijtschelding van de reclamebelasting. Wij zijn daarom niet tegen een kwijtschelding van 

reclamebelasting.  

 

Wij willen echter wel het volgende toelichten. Vanuit het bestuur van Ondernemend Oosterbeek is 

nooit een verzoek gedaan betreffende algehele kwijtschelding van reclamebelasting. De reden 

daarvan is dat er goede afspraken zijn gemaakt binnen het Economisch Platform betreffende 

eventuele oninbare posten ten gevolge van het te laat verzenden van de aanslagen. Deze 

afspraken zijn/waren: (bovenmatige) oninbare posten ten gevolge van het te laat verzenden van 

de aanslagen reclamebelasting komen/zouden ten laste komen van de gemeente. Voor 

ondernemers die de reclamebelasting niet kunnen betalen is er een voorziening schrijnende 

gevallen. Deze voorziening is in Corona tijd gevormd na overleg met wethouder Mark Sandmann 



en met goedkeuring van de gemeenteraad. Ondernemers die de reclamebelasting in enig jaar niet 

kunnen betalen, kunnen zich bij de vereniging melden bij een aangewezen vertrouwenspersoon. 

Indien na melding en beoordeling blijkt dat de reclamebelasting niet kan worden voldaan, dan 

wordt deze uit die desbetreffende voorziening betaald. Daarom was er vanuit het bestuur geen 

reden om te verzoeken om een algehele kwijtschelding van reclamebelasting.  

 

De samenwerking met de gemeente wordt de laatste jaren als heel prettig ervaren. Alle 

ondernemersverenigingen zijn inmiddels vertegenwoordigd in het Economisch Platform. Zowel 

onder de wethouders Verstand, Sandmann als nu met u vindt periodiek constructief overleg plaats 

tussen de gemeente en afvaardigingen van alle ondernemers in de gemeente Renkum. Het 

Platformoverleg is dit jaar uitgebreid met afvaardigingen uit Doorwerth (Winkelcentrum Doorwerth) 

en Wolfheze (Wolfheze Onderneemt/Bruist). Het overleg leidt tot mooie initiatieven zoals o.a. de 

Dag van de Ondernemer (2022) en het Airborne Fietsevenement op 13 mei a.s. Ook worden 

tijdens het Platformoverleg andere zaken besproken, of naar de mening van de afvaardigingen 

gevraagd wat betreft regelingen, die ondernemers in de gemeente Renkum aangaan. Dit leidt tot 

een ongekende saamhorigheid en een goed ondernemersklimaat tussen de gemeente en de 

ondernemers binnen onze gemeente. Er zijn inmiddels geluiden dat mocht de kwijtschelding 

geëffectueerd worden bepaalde ondernemersverenigingen die ook deelnemen aan het Economisch 

Platform ook een kwijtschelding van de contributie van hun leden wensen omdat de 

reclamebelasting effectief het innen van contributie van leden door de gemeente betekent. Wij 

kunnen ons dat heel goed voorstellen en zullen een dergelijk verzoek, als deze wordt gedaan, dan 

ook steunen binnen het Economisch Platform. Een dergelijke kwijtschelding van 

reclamebelasting/contributie zou overigens ook moeten gelden voor de leden van Ondernemend 

Oosterbeek welke niet gevestigd zijn in het reclamebelastinggebied, want het is vreemd dat leden 

waarbij de contributie wordt geïnd middels reclamebelasting wel een kwijtschelding van de 

contributie ontvangen en vrijwillige leden van dezelfde vereniging niet.  

 

Daarnaast is Ondernemend Oosterbeek zelf zeer te spreken over de individuele contacten tussen 

onze vereniging en de gemeente. Tevens is in de ALV van het afgelopen najaar door de leden 

unaniem gestemd voor voorzetting van het convenant betreffende de reclamebelasting. Ook is er 

unaniem besloten tot een verhoging van € 25,- per onderneming tot een bedrag van € 375,- per 

jaar. Het bestuur heeft de gemeente daarom gevraagd om een nieuw convenant per 1 januari 2023 

met een reclamebelasting van € 375,- per onderneming binnen het reclamebelastinggebied.    

 

Het bestuur van Ondernemend Oosterbeek wil tevens kwijt dat zij niet politiek geëngageerd is. Wij 

zijn er om de belangen van de aangesloten leden/ondernemers te behartigen. Onze leden bestaan 

uit leden uit het reclamebelastinggebied in Oosterbeek maar ook uit leden buiten het 

reclamebelastinggebied. Die leden betalen vrijwillig € 375,- per jaar om aangesloten te zijn bij 

Ondernemend Oosterbeek.   

 

Wij hopen dat met deze uiteenzetting het standpunt van het bestuur van Ondernemend Oosterbeek 

duidelijk is, en wensen u en de gemeenteraad veel wijsheid toe betreffende de (uitvoering van de) 

motie.  

 

Schriftelijke reactie Ondernemersvereniging Renkum Centrum 

 

Hoewel we weten dat er een aantal ondernemers in Renkum zeker achter de motie staan en een 

nog groter aantal die teleurgesteld waren dat er al eerder niets met dit verzoek was gedaan, zijn 

wij uiteindelijk van mening dat het niet verstandig is om deze volledig te steunen zoals hij er nu 

staat. Ik heb jullie argumenten neergelegd bij de rest van het bestuur en op een aantal vlakken 



zijn we het daar zeker mee eens. Er zijn er ook een aantal waar we het niet mee eens waren zoals 

de reden dat we waarschijnlijk wanbetalers hiermee in de hand werken. Dit natuurlijk een 

aanname en hangt het er helemaal vanaf hoe je dit 'inpakt'. Dan het argument dat niet iedereen 

hier van profiteert, zou niet gelijk een reden mogen zijn om het dan maar niet te doen. Wat ons 

over de streep heeft getrokken om het niet volledig te steunen is dat het nadelig zou zijn voor 

andere dorpskernen. Zoals eerder gezegd kan niet iedereen overal van profiteren, maar als het 

inderdaad uit een potje moet komen die hun ook raakt, is dat een ander verhaal. Als dat op een 

andere manier kan of dat er een soort 'compromis' gemaakt kan worden, staan we daar zeker 

achter. 

 

Wij moeten natuurlijk gaan uitleggen aan onze ondernemers waarom we de motie niet volledig 

steunen, en zullen dan met een zeer goede reden moeten komen. 

Tijdens onze meeting vorige week werd er aangedragen dat er voldoende gedaan is om de 

ondernemers in de gemeente te helpen, zou je ons daar een overzicht van willen sturen zodat we 

die kunnen delen? Wij hebben volgende week woensdag een ALV, dus als we die kunnen 

ontvangen voor die tijd? 

 

 


